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Beantwoording vragen ex art. 38 RvO inzake meeuwenoverlast

Geachte heer El Aichi,

Op 13 september 2016 heeft u vragen gesteld ex art. 38 RvO inzake 
meeuwenoverlast. Met deze brief geven wij antwoord op deze vragen. Hieronder 
zijn uw vragen cursief weergegeven waarna het antwoord van het college volgt.

1. Uit een uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad 
van State van 17 augustus 2016 bleek dat de gemeente Leiden, Alkmaar en Haarlem 
binnen hun grondgebied onderzoek mogen doen naar maatregelen om 
meeuwenoverlast tegen te gaan. Welke maatregelen gaat de gemeente Haarlem 
ondernemen om meeuwenoverlast tegen te gaan?

De volgende maatregelen zijn (worden) genomen:
de gemeente stimuleert door voorlichting dat bewoners en eigenaren hun 
daken ontoegankelijk (laten) maken voor meeuwen. Dit dient buiten het 
broedseizoen te gebeuren. Op dit moment worden de Haarlemmers via 
communicatie geattendeerd op deze mogelijkheid; 
het realiseren van ondergrondse afvalinzameling in de wijken waar geen 
rolemmers (minicontainers) kunnen functioneren. Haarlem is hiermee al 
vergevorderd, ongeveer 90% van het huishoudelijk afVal wordt nu via 
(ondergrondse) containers ingezameld;
tegengaan van onjuist aanbieden van afval, in de wijken waar nog 
vuilniszakken gebruikt worden of bedrijfsafval in zakken wordt 
aangeboden. Dit gebeurt door extra handhaving op het te vroeg buiten 
zetten van huisvuil, maar ook op het illegaal aanbieden van afval. 
een voerverbod binnen de singels en rond de Waarderhaven.

Actief nestbeheer, waarbij eieren worden behandeld zodat deze niet uitkomen en 
daarmee de overlast ter plekke wordt beperkt, mocht hangende de beroepszaak, 
gedurende twee jaar niet worden toegepast. Dit gold ook voor de volgende
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methoden waarvan uit onderzoek blijkt dat deze in de stedelijke omgeving niet het 
gewenste, blijvende effect hebben. Het gaat om: het inzetten van een valkenier, het 
afspelen van roofvogel- en andere afschrikgeluiden waaronder knallen, het inzetten 
van laserapparatuur en het afschieten van meeuwen.
Zoals u reeds meldt, heeft de Raad van State geoordeeld dat verder onderzoek naar 
geschikte methoden om de overlast te beperken, mag doorgaan. Haarlem vraagt op 
dit moment samen met Leiden en Alkmaar bij de Rijksdienst voor Ondernemend 
Nederland een verlenging van de ontheffing aan die in 2013 is verkregen. Als deze 
wordt afgegeven is het bij de aanvang van het broedseizoen in 2017 weer mogelijk 
om actief nestbeheer toe te passen waarbij eieren in het nest worden behandeld.

Aan de communicatie wordt uitvoering gegeven door:
het verstrekken van actuele informatie op de gemeentelijke website over 
wat de gemeente doet en inwoners en bedrijven zelf kunnen en mogen doen 
om de overlast te beperken;
posters en de inzet van andere communicatiemiddelen om de inwoners en 
bezoekers van de stad er op te wijzen de meeuwen niet te voeren en op 
welke wijze zij meldingen van overlast door kunnen geven.

2. De afdeling bestuursrechtspraak is van oordeel dat de staatssecretaris een 
ontheffing voor onderzoek mag verlenen. Heeft de gemeente Haarlem een 
ontheffing al aangevraagd? Zo, ja, wanneer is deze aangevraagd. Zo, niet wanneer 
denkt u deze aan te vragen?

Zie het antwoord onder 1.

5. Bent u van plan in het broedseizoen van 2017 eieren te verwisselen voor 
nepeieren? Hiervoor heeft de gemeente een nieuwe ontheffing van Flora en Fauna 
wet nodig. Heeft de gemeente deze ontheffing aangevraagd?

Zie het antwoord onder 1.

4. Haarlem is niet de enige gemeente, waar bewoners klagen over 
meeuwenoverlast, ook de gemeenten Leiden, Alkmaar, IJmuiden en Den Haag 
hebben hiermee te maken.
Is het college bereid om een aantal ervaringen die in andere gemeenten of in het 
buitenland goed hebben uitgepakt ook voor Haarlem tegen het licht te houden en 
hiermee in Haarlem te experimenteren om de meeuwenoverlast terug te dringen? 
Kan het college de bevindingen aan de Raad voorleggen?

Er is regelmatig overleg tussen de diverse gemeenten die met meeuwenoverlast te 
maken hebben. Dit overleg is bedoeld om informatie over dit onderwerp uit te 
wisselen en ervaringen te delen opdat de overlastbestrijding optimaal kan gebeuren.
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In het verleden en in het buitenland uitgevoerde maatregelen zijn onder meer de 
volgende:

Gebruik van gele/versterkte/dikkere vuilniszakken
Leiden heeft een proef gedaan met het inzetten van gele vuilniszakken. Meeuwen 
worden niet aangetrokken door de kleur en laten deze zakken eerder links liggen. 
Als er alleen gele vuilniszakken op straat liggen scheuren de meeuwen die wel 
open, op zoek naar voedsel. De gele vuilniszak in combinatie met dikker materiaal 
had meer effect. Dit leidde echter wel tot meer overlast omdat de meeuwen harder 
gingen schreeuwen uit frustratie. Voor Haarlem is de inzet van gele vuilniszakken 
niet heel effectief omdat het meeste afval ondergronds wordt ingezameld.

Meeuwen verjagen door middel van een valkenier
De gemeente Leiden heeft hier twee seizoenen lang ervaringen mee opgedaan. Eerst 
brak er massale paniek uit onder de meeuwen maar al vrij snel trad er gewenning op 
en werd het effect afgevlakt. Het langdurig inzetten van valkeniers brengt 
bovendien hoge kosten met zich mee, voor Leiden bedroeg dit € 100.000 tot € 
200.000 per jaar.

Gebruik van vliegers
Verschillende gemeenten hebben proeven gedaan met vliegers in de vorm van een 
roofvogel. Deze maatregel blijkt eerst succesvol, maar na verloop van tijd keerden 
de meeuwen toch weer terug.

Knalapparaten
Het inzetten van knalapparaten heeft slechts een tijdelijk effect. Bovendien is het 
gebruik hiervan voor de woonomgeving niet gewenst.

Laserapparatuur
Het toepassen van laserapparatuur gebeurt veel op vliegvelden en ook wel op 
akkers waar deze methode effectief kan zijn. Voorwaarde is een vlak terrein 
waarover de laser kan rondstralen. Voor toepassing in het stedelijk gebied is dit 
middel niet voldoende effectief vanwege de aanwezige bebouwing en de korte 
periode (schemering) waarin dit kan worden toegepast. Er kunnen schadelijke 
neveneffecten optreden zoals weerkaatsing waardoor bij mensen onder meer 
oogschade kan ontstaan. Hierom heeft het college besloten dit middel niet in te 
zetten (zie besluit 2014-92511).

Sterilisatie
Hier worden bij duiven soms goede resultaten mee behaald. Meeuwen laten zich 
niet zo gemakkelijk voeren zodanig dat voldoende meeuwen de juiste concentratie 
van het middel binnen krijgen.

Afschieten
Dit lijkt op het eerste gezicht effectief maar is in de praktijk vanwege het grote 
risico op ongelukken erg moeilijk te realiseren. Maatschappelijk zal dit overigens
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Gif
Om effectief te zijn moeten meeuwen voldoende binnenkrijgen. Uit oogpunt van 
dierenwelzijn kan bij het toepassen van gif vraagtekens worden gezet. Gebruik van 
gif houdt tevens het grote gevaar in van het vergiftigen van andere (huis)dieren.

5. CDA krijgt laatste tijd een toenemend aantal klachten van wijkbewoners over 
de overlast van de meeuwen.
Hoeveel klachten krijgt de Gemeente Haarlem jaarlijks over excessieve overlast 
van meeuwen? Constateert het college een toe- of afname van het aantal klachten 
over meeuwenoverlast? Wat onderneemt de Gemeente vervolgens naar aanleiding 
van deze klachten?

Door inventarisatie en monitoring wordt de verspreiding van de overlast over de 
stad en de mate waarin de inwoners overlast van meeuwen ervaren bij gehouden.
Na de eerste peiling eind 2014, is eind maart 2016 een tweede peiling via het 
digipanel gehouden. Toen is een geringe afname van de overlast geconstateerd. Het 
rapport (2016/227096) hiervan is u op 12 mei 2016 toegezonden en treft u hierbij 
nogmaals aan.
Via het gemeentelijk meldpunt wordt door de meldingen van overlast een indicatie 
verkregen van het aantal broedgevallen, de locaties waar gebroed wordt en de 
verspreiding over de stad. In 2015 zijn bij het meldpunt 309 meldingen 
binnengekomen waarbij een ernstige vorm van meeuwenoverlast werd ervaren.

6. Is er in de afgelopen vijfjaar een toe- of afname van het aantal meeuwen in 
de stad waar te nemen?

Het exacte aantal meeuwen in de stad wordt niet geteld. In Haarlem komen 
hoofdzakelijk de zilvermeeuw en de kleine mantelmeeuw voor. Uit landelijke 
cijfers blijkt dat het aantal zilvermeeuwen in de laatste jaren licht is afgenomen. Het 
aantal kleine mantelmeeuwen is na 1970 toegenomen en stabiliseert zich de laatste 
jaren (bron: SOVON).

Hoogachtend,

het college van burgemeester en wethouders,


